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Geachte raad,

Bijgevoegd stuk wordt u ter kennisname toegezonden. 
Het betreft informatie waarvan het nuttig gevonden wordt dat u ervan op de hoogte bent, dan wel de 
toezending van een door het college of een lid van het college in commissie of raad toegezegd stuk.

In tegenstelling tot het verstrekken van informatie via een raadsinformatiebrief is de raadsmemo niet 
vooraf in het college besproken en vastgesteld. Met het presidium is afgesproken dat informatie 
verstrekt via een raadsmemo wel als ingekomen stuk wordt geregistreerd, maar niet geagendeerd 
wordt voor een commissie- of raadsvergadering, tenzij een lid van een commissie of de raad hier via 
de griffier om verzoekt.

Inleiding
Onlangs zijn er in verschillende media berichten verschenen over de aanwezigheid van PFAS in 
eieren van hobbykippen. In de artikelen worden onder andere uitgespraken gedaan over het eten 
van eieren die afkomstig zijn uit de omgeving Sliedrecht en de Alblasserwaard. Deze artikelen 
hebben onrust veroorzaakt in het dorp. Ook het college is geschrokken van deze berichtgeving.

Onderzoek NRC – VU Amsterdam
Uit de verschillende media blijkt dat het NRC op diverse plekken in de regio eieren heeft verzameld.
Het NRC heeft deze eieren vervolgens ter analyse aangeboden aan het laboratorium van de Vrije 
Universiteit van Amsterdam.
De resultaten van het onderzoek zijn niet gedeeld met de gemeente Alblasserdam. Wij kunnen 
daarom niets zeggen over de inhoud van het rapport. De vraag is ook of dat nodig is op dit moment.
Het signaal dat de verschillende media afgeven is duidelijk. Wij nemen deze signalen serieus en 
doen er alles aan om duidelijkheid te krijgen. Naar aanleiding hiervan is het onderzoek onder ander 
door de Dienst Gezondheid en Jeugd opgevraagd bij het NRC en VU Amsterdam. Zodra deze 
rapportage ontvangen is, wordt deze met u gedeeld. Daarnaast zal het onderzoek worden 
voorgelegd aan het RIVM en aan de Dienst Gezondheid en Jeugd.

Vervolgonderzoek naar PFAS in eieren
Verschillende inwoners en verenigingen in Alblasserdam houden kippen en eten de eieren die deze
kippen leggen. Het is daarom belangrijk om te weten of er PFAS terecht kan komen in deze eieren 
en hoe dat PFAS in deze eieren (en de kip) terecht komt en wat de mogelijke gezondheidseffecten 
hiervan zijn. Daarom hebben de gemeenten Dordrecht, Molenlanden, Papendrecht en Sliedrecht 
een uitgebreid onderzoek daarnaar aangekondigd. De gemeente Alblasserdam sluit hierbij intussen
ook aan. Hierbij wordt dus ook onderzoek uitgevoerd naar eieren in de gemeente Alblasserdam. 
Het RIVM wordt betrokken bij de uitvoering van dit onderzoek.



Handelingsperspectief
De steekproef door het NRC geeft een indicatie. Op basis hiervan is het echter niet mogelijk om 
een advies te geven over het eten van eieren uit de regio. Het onderzoek dat door Dordrecht, 
Papendrecht, Sliedrecht, Molenlanden en Alblasserdam wordt gedaan gaat meer duidelijkheid 
geven hierover.
Wij vinden het belangrijk dat de inwoners toegang hebben tot alle beschikbare informatie en zelf 
een afweging kunnen maken om eieren te consumeren. Alle informatie publiceren we op de 
website alblasserdam.nl/pfas.

Hoe verder
In de raadsmemo van juli 2023 over het gehalte PFAS in het Lammetjeswiel is reeds aangegeven 
welke acties Alblasserdam heeft uitgevoerd en uit gaat voeren om op de hoogte te blijven van de 
actuele stand van zaken. 
Het PFAS-dossier heeft op dit moment veel aandacht. Niet alleen van de ambtelijke organisatie, 
maar ook van de pers en onderzoeksjournalisten. Wij juichen dit toe, omdat de verschillende 
onderzoeken van deze partijen elkaar aanvullen of een signaal afgeven. Wij hechten er veel 
waarde aan dat de onderzoeken op een juiste en verantwoorde wijze plaatsvinden. Het gebeurt 
daarom regelmatig dat de actualiteiten in de media, de ambtelijke organisatie inhalen. Dit zal in de 
nabije toekomst niet veranderen. Dit zegt niets over de prioriteit die dit dossier binnen de ambtelijke
organisatie of de regio heeft.

Tot slot
In onze regio hebben we te maken met hogere PFAS-gehalten. Op basis van uitgebreid 
wetenschappelijk onderzoek proberen we duidelijkheid te geven aan de inwoners. Ondertussen 
roepen wij op tot een Europees verbod op het gebruik van PFAS. Wij blijven erop hameren: “Wij 
vinden dat inwoners en anderen niet geconfronteerd mogen worden met de gevolgen van de 
uitstoot van PFAS door deze bedrijven. Deze stoffen horen niet thuis in het milieu, niet in ons water,
niet in onze bodem, niet in ons voedsel.”
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